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PROCES-VERBAL

încheiat azi, 10 IUNIE 2019 in şedinţa EXTRAORDINARA a Consiliului Local 
Făgăraş, şedinţă convocată în conformitate cu prevederile art. 39, alin. (2) şi (3) din Legea nr. 
215/2001 privind administraţia publică locală, republicată, modificată şi completată.

Şedinţa a avut loc în sala de şedinţe a Primăriei, începând cu orele 14:00.

Domnul preşedinte de şedinţă -  Stengel Norbert: anunţă că şedinţa este legal 
constituită, fiind prezenţi 13 consilieri, absenţi -6 consilieri: d-na Carlan Anca, dl.Ciont 
Valentin, dl.Motoc Alexandru, dl.Negrila Ion, dl.Pintea Cornel si dl.Popa Ovidiu.

Din partea presei participa: mass-media locala.

Din partea primăriei participa: dl.primar-Sucaciu Gheorghe, d-soara secretar-Laura 
Elena Giunca, d-na Laura Mihaiu-Compartiment Implementare proiecte si domnul avocat 
Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Braşov.

Domnul preşedinte - Prezintă şi supune spre aprobare proiectul ordinii de zi, 
după cum urmează:

1. Proiect de hotărâre privind modificarea si completarea HCL 20/28.02.2017 in 
sensul actualizării principalilor indicatori tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii 
Extindere canalizare in Municipiul Fagaras, jud. Braşov, ca urmare a Instrucţiunii A.N.A.P. 
NR. 1/2019.

Discuţii, intrebari? Nu sunt.

Domnul preşedinte: Supune spre aprobare inscrierea pe ordinea de zi si se aproba in 
unanimitate -  13 voturi pentru.

2. Proiect de hotărâre privind modificarea si completarea HCL 176/2017 in sensul 
aprobării cofmantarii obiectivului de investiţii „Extindere canalizare in municipiul Fagaras, 
jud. Braşov”, ca urmare a Instrucţiunii A.N.A.P. NR. 1/2019 .

Discuţii, intrebari? Nu sunt.
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Domnul preşedinte: Supune spre aprobare inscrierea pe ordinea de zi si se aproba in 
unanimitate -  13 voturi pentru.

3.Proiect de hotărâre privind stabilirea unor masuri in rezolvarea furnizării energiei 
termice in Municipiul Fagaras pentru preintampinarea sezonului rece.

Discuţii, intrebari? Nu sunt.

Domnul preşedinte: Supune spre aprobare inscrierea pe ordinea de zi si se aproba in 
unanimitate -  13 voturi pentru.

Domnul preşedinte:” Pe langa aceste 3 puncte de pe ordinea de zi, mai avem o 
suplimentare cu un proiect de hotarare privind aprobarea modificării şi completării art. 3, 4 şi 
5 din H.C.L nr. 381 /2018 ca urmare a actualizării devizului general în conformitate cu 
aplicarea prevederilor legislative ale O.U.G 114/2018 şi ale instrucţiunii AMPOR 
112/08.03.2019.”

Domnul preşedinte: Supune spre aprobare inscrierea pe ordinea de zi ca punct 
suplimentar si se aproba in unanimitate -  13 voturi pentru.

Se trece la discutarea ordinii de zi.

Domnul preşedinte: Prezintă punctul 1 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotărâre 
privind modificarea si completarea HCL 20/28.02.2017 in sensul actualizării principalilor 
indicatori tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii Extindere canalizare in 
Municipiul Fagaras, jud. Braşov, ca urmare a Instrucţiunii A.N.A.P. NR. 1/2019.”

Domnul primar:”Este vorba de O.U.G 114/2018, iar A.N.A.P.modifica 
instrucţiunile si noi trebuie sa tot modificam indicatorii tehnico-economic după cum 
modifica ei instrucţiunile. Sper sa fie ultima modificare pentru ca trebuie sa incepem 
lucrarea. La toate proiectele vom face modificările.”

Discuţii, intrebari? Nu sunt.

Domnul preşedinte: Supune spre aprobare proiectul de hotarare si se aproba in 
unanimiitate 13 voturi pentru (13 consilieri prezenţi), adoptandu-se Hotararea 
nr.154/10.06.2019.

Domnul preşedinte: Prezintă punctul 2 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotărâre 
privind modificarea si completarea HCL 176/2017 in sensul aprobării cofmantarii 
obiectivului de investiţii „Extindere canalizare in municipiul Fagaras, jud. Braşov”, ca 
urmare a Instrucţiunii A.N.A.P. NR. 1/2019.”

Domnul primar:”Este legat de primul proiect de hotarare si este vorba de 
colînantarea obiectivului de investiţii „Extindere canalizare in municipiul Fagaras, jud. 
Braşov”, ca urmare a Instrucţiunii A.N.A.P. NR. 1/2019.”

Discuţii, intrebari? Nu sunt.
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Domnul preşedinte: Supune spre aprobare proiectul de hotarare si se aproba in 
unanimiitate 13 voturi pentru (13 consilieri prezenţi), adoptandu-se Hotar ar ea 
nr.155/10.06.2019.

Domnul preşedinte: Prezintă punctul 3 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotărâre 
privind stabilirea unor masuri in rezolvarea furnizării energiei termice in Municipiul Fagaras 
pentru preîntâmpinarea sezonului rece.”

Domnul primar:”As vrea sa dau cuvântul domnul avocat Alexandru Marin -  SCA 
Popa, Marin si Asociaţii Braşov, aflat aici in sala, care ne da cosnultanta in acest sens.”

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Braşov:
”S.C.Ecoterm S.A.Fagaras este in procedura de insolventa după cum stiti. Conform legii, ii 
abliga sa aduca la cunoştinţa daca vor sau nu sa asigure continuitatea serviciului public de 
termoficare. Domniile lor au adus la cunoştinţa Municipiului Fagaras ca nu vor putea asigura 
continuitatea serviciului public de termoficare.”Fata de aceasta situtaie, Municipiul Fagaras 
trebuie sa acţioneze intr-un fel sau altul. Si aici sunt următoarele opţiuni: fie preia serviciul 
public de termoficare in gestiune directa, fie infiinteaza o alta societate, fie face o procedura 
competitiva.”

( Intre timp, a sosit in sala si dl.Popa Ovidiu, fiind prezenţi 14 consilieri locali).

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Braşov :” In
opinia mea, procedura competitiva ar fi foarte greu de realizat si atunci, in mod raţional, 
trebuie sa luaţi decizia de a aborda intr-un fel sau altul chestiunea termoficarii pe baza unui 
document-cadru care sa va spună ce veţi face in următorii 3, 5, 10 sau 15 ani cu termoflcarea 
in Municipiul Fagaras si in măsură in care adoptaţi o anumita forma de decizie, sa si faceţi 
conform legii, alegerea directa sau delegata a serviciului public de termoficare.Daca aveţi 
nelămuriri din ceea ce v-am expus acum , va rog sa ma intrebati.”

Domnul Malene:”Puteti sa ne explicaţi mai exact ce anume trebuie făcut?”

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii
Brasov:”Trebuie constituita o comisie care sa elaboreze o strategie de termoficare si care sa 
va propună daca sa faceţi gestiune directa sau gestiune delegata. Gestiunea directa inseamna 
înfiinţare serviciului public de termoficare, iar gestiunea delegata inseamna pornita o 
procedura competitiva prin care orice operator economic din U.E.poate sa vibna si sa presteze 
serviciul public de termoficare in Municipiul Fagaras.”

Domnul Ercau:”La Braşov cum s-a ales in acest sens?”

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Braşov :”Au 
aprobat o strategie de termoficare prin care au decis sa dezvolte sistemul de termoficare sa 
faca anumite lucrări in transport etc. Ei au aloes gestiunea directa si au infiintat un serviciu 
public de termoficare care si-a obtinut licenţa de asigurare a serviciilor rutiere.

Mijloacele tehnice propriu-zise, centraloe termice, sisteme de pompare sunt 
proprietatea Municipiului Fagaras. Ele sunt doar date in administrare la S.C.Ecoterm 
S.A.Fagaras.”

Domnul Ercau:”Este eficenta aceasta opţiune?”
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Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Brasov:”Nu ma 
pot formula in acest sens, nu pot sa dau cu presupusul, dar la Braşov funcţionează.”

Domnul Malene:”Trebuie sa constuituim mai intai o comisie in acest sens si o 
strategie de termoficare?”

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii 
Braşov: :”Conform legii, trebui sa aveţi si o strategie de termoficare. După ce aveţi strategia 
de termoficare, se poate infiinta Serviciul Public de Termoficare al Municipiului Fagaras.”

Domnul Bobes:”Sa inteleg ca mai intai trebuie cobnstuitita o comisie care va elabora 
aceasta strategie de termoficare si apoi celelalte proceduri?

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Braşov: :”Da. In 
opinia mea, daca acum suntem data de 10 iunie 2019, comisia va elabora strategia de 
dezvoltare a Serviciului Public de Termoficare şi va propune forma de gestiune a serviciului 
de termoficare, până la data de 10 iulie 2019.

Domnul primar:”Eu am făcut o propunere cu componenta ca si număr de membri. 
Daca doriţi din cadrul Consiliului local sa fie desemnaţi mai mulţi membrii, este in regula. 
Cum doriţi.”

Domnul Lascu:”Putem alege in comisie si din afara Consiliului local?”

Domnul primar:”Eu cred ca se poate, ţinând cont ca in aceasta strategie de 
termoficare nu este nimeni de specialitate. Daca din partea Consiliului local ar trebui sa fie 
mai mulţi membrii sa participe la aceasta comisie, modificam componenta. Nu este nicio 
problema.”

Domnul Bogdan :”Cred ca ar trebui nişte Specialişti totuşi, care sa faca parte din 
aceasta comisie si care sa realizeze o strategie pe care sa ne putem baza.”

Domnul primar:”In acest caz, sa modificam si in loc de 2 membrii ai Consiliului 
local, sa fie 4 membrii ai Consiliului local si 2 membrii supleanţi din cadrul Consiliului local. 
Aşadar: 4 membrii ai Consiliului local si 2 membrii supleanţi din cadrul Consiliului local, 1 
secretar, 2 membrii din executiv si un expert din afara.Sa fie ca si invitat si administratorul 
special al S.C.Ecoterm S.A.Fagaras.”

Domnul avocat Alexandru Marin -  SCA Popa, Marin si Asociaţii Brasov:”Ideea 
este ca aceasta strategie, după parerea mea, trebuie sa conducă explicit la funcţionarea acestei 
entitati, fie ca va fi S.C.Ecoterm S.A.Fagaras, fie ca va fi o alta forma de organizare. Deci, 
cumva trebuie găsite variante legale si funcţionale pentru a asigura in continuare acest 
serviciu.
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Domnul presedintef’Prin urmare, forma finala a componentei acestei comisii mişte 
este următoarea:

- 4 reprezentanţi ai Consiliului Local
- 2 membrii din partea executivului
- 1 expert cooptat
- 1 secretar fara drept de vot
- 2 reprezentanţi din partea Consiliului Local supleanţi

Domnul presedinte:”Este necesar vot secret si aştept propuneri in acest sens. 

Se fac următoarele propuneri:
Consilierii locali desemnaţi in comisia mai sus descrisă sunt următorii:

Titulari:
- dl Alexandru Florin
- dl Bobeş Mircea
- dl Lascu Iulian
- dl Malene Petru 

Supleanţi:

- dl Mazilu Alexandru - Dorin
- dl Popa Ovidiu -Nicolae

Se impart buletinele de vot pentru vot secret, modalitatea de vot fiind prin DA sau NU. 

Domnul Bogdan-presedinte comisia de validaref’In urma votului secret, avem:

Titulari:

- dl Alexandru Florin = unanimitate (14 voturi pentru)
- dl Bobeş Mircea = unanimitate (14 voturi pentru)
- dl Lascu Iulian = unanimitate (14 voturi pentru)
- dl Malene Petru = unanimitate (14 voturi pentru)

Supleanţi:

- dl Mazilu Alexandru -  Dorin = unanimitate (14 voturi pentru)
- dl Popa Ovidiu -Nicolae = unanimitate (14 voturi pentru)

Domnul preşedinte: Supune spre aprobare proiectul de hotarare per ansamblu si se 
aproba in unanimiitate 14 voturi pentru (14 consilieri prezenţi), adoptandu-se Hotararea 
nr.156/10.06.2019.
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Domnul preşedinte: Prezintă punctul 4 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotarare 
privind aprobarea modificării şi completării art. 3, 4 şi 5 din H.C.L nr. 381 /2018 ca urmare a 
actualizării devizului general în conformitate cu aplicarea prevederilor legislative ale O.U.G 
114/2018 şi ale instrucţiunii AMPOR 112/08.03.2019 ”

Doamna Laura Mihaiu-Compartiment Implementare proiecte:” Având în vedere 
actualizarea devizului general pentru proiectul ”REABILITARE, MODERNIZARE, 
EXTINDERE, DOTARE CANTINĂ DE AJUTOR SOCIAL ŞI ÎNFIINŢARE ŞI DOTARE 
CENTRU DE ZI PENTRU PERSOANE VÂRSTNICE ÎN MUNICIPIUL FĂGĂRAŞ” 
solicitată de Agenţia pentru Dezvoltare Regională Centru prin scrisoarea de solicitare 
clarificări 1 nr. 18168/21.05.2019, proiect depus spre finanţare Municipiul Făgăraş în 
parteneriat cu Direcţia de Asistenţă Socială Făgăraş în data de 03.12.2018, aflat în stadiul de 
evaluare -  etapa de verificare a conformităii administrative şi a elibilităţii în cadrul apelului 
de propuneri de proiecte POR 2014-2020, Axa prioritară 8 Dezvoltarea infrastructurii de 
sănătate şi sociale, Prioritatea de investiţii 8.1, Obiectivul specific 8.3 Creşterea gradului de 
acoperire cu servicii sociale, grupul vulnerabil persoane vârstnice, analizând solicitarea de 
clarificări 2 nr. 20360/05.06.2019 transmisă de Agenţia pentru Dezvoltare Regională Centru 
înregistrată la Municipiul Făgăraş nr 51.137 din 05.06.2019 prin care se solicită actualizarea 
Acordului de parteneriat în conformitate cu valorile actualizate ale bugetului modificat ca 
urmare a aplicării instrucţiunii AMPOR nr. 112/08.03.2019, prevederile ghidului 
solicitantului prin care se menţionează în cadrul cap. 4.1. Anexele la cererea de finanţare că se 
va ataşa inclusiv "Acordul de parteneriat - dacă este cazul, însoţit de Hotărârile de aprobare a 
proiectului a fiecărui partener şi de dovada selectării transparente a partenerului. Acordul de 
parteneriat va conţine cel puţin informaţiile obligatorii stipulate de art 34 alin 4 din Normele 
metodologice la OUG 40/2015 privind gestionarea financiară a fondurilor europene pentru 
perioada de programare 2014-2020”.

Valoarea totală actualizată a proiectului (cererii de finanţare) "REABILITARE, 
MODERNIZARE, EXTINDERE, DOTARE CANTINĂ DE AJUTOR SOCIAL ŞI 
ÎNFIINŢARE ŞI DOTARE CENTRU DE ZI PENTRU PERSOANE VÂRSTNICE ÎN 
MUNICIPIUL FĂGĂRAŞ" este de 3.222.981,23 lei (inclusiv TVA), din care valoare totală 
eligibilă 3.222.037,01 lei şi valoare totală neeligibilă de 944,22 lei ca urmare a actualizării 
devizului general în conformitate cu aplicarea prevederilor legislative ale O.U.G 114/2018 şi 
ale AMPOR 112/08.03.2019.

Solicitam valoarea totală actualizată a proiectului precum şi a contribuţiei proprii în 
proiect a Municipiului Făgăraş, reprezentând achitarea tuturor cheltuielilor neeligibile ale 
proiectului, reprezentând 2 % din valoarea eligibilă a proiectului în cuantum de 64.440,74 lei.

Faţă de cele prezentate, vă rugăm să analizaţi şi să hotărâţi în consecinţă.
Urgenţa este justificată de termenul limită de răspuns la solicitarea de clarificări 2, 

respectiv 12.06.2019.”

Domnul preşedinte: Supune spre aprobare proiectul de hotarare si se aproba in 
unanimiitate 14 voturi pentru (14 consilieri prezenţi), adoptandu-se Hotararea 
nr.157/10.06.2019.

6



Domnul presedinte:Multumeste pentru participare si declara inchise lucrările 
şedinţei.

Drept pentru care, s-a incheiat prezsentul proces-verbal, in 3 exemplare.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢA, 
STENGEL NORBERT

SECRETAR,
LAURA ELENA GIUNCA

?

PJ/PJ.
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